

တၢ်ဂ့ၢ်မိၢ်ပုၤ-ယတၢ်တီၢ်ထူလၢန့ၣ်သီတဖၣ်အဂီၢ်

လံာ်စီဆုံ -စံး၁၆:၈,အ့ၣ်၅:၈,ဂူၤ၂၄:၁၄-၁၅,ဇူၤ၁၀:၂၅,မးၤ၂၃:၂၃
ထါသးဝံၣ်-ခဝု(၁၆၈)သီ(၃၇၃)

တၢ်ကတိၤလၢညါ

န့ၣ်လီၤလံာ်လဲၤပူၤကွံၤပုၤဒီးန့ၣ်သီဟဲတုၤအိၣ်ကဒီးပုၤလံၤ.ပမ့ၢ်ဘၣ်ကွၢ်ကဒါက့ၤပလီၤခံလၢ
န့ၣ်လီၤလံာ်အပူၤန့ၣ်ပကထံၣ်က့ၤပမၤတၢ်ဂ့ၢ်တအိၣ်အါအါဘၣ်.မ့ၢ်ပမၤတၢ်အါတခါအိၣ်အါမးလီၤ.တၢ်အံၤ
ဒုးသ့ၣ်နီၣ်ထီၣ်ပုၤစီၤပီၤလူးအတၢ်ကတိၤစံးဝဲဒၣ်,အဂ့ၢ်ဒ်အံၤယသ့ၣ်ညါလၢတၢ်ဂ့ၢ်တအိၣ်တဆိးဘၣ်လၢယပူၤ
ဘၣ်.ဒ်ပစံးတၢ်အသိးလၢပဖံးပညၣ်အပူၤလီၤ.အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ,ဆၢတၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်အိၣ်ဒီးယၤလီၤ,မ့ၢ်မၤတၢ်ဂ့ၢ်န့ၣ်ယ
တထံၣ်ဘၣ်.အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ,တၢ်ဂ့ၢ်လၢယဆၢန့ၣ်ယတမၤဘၣ်အီၤဘၣ်.မ့ၢ်တၢ်အါလၢယတဆၢန့ၣ်ဘၣ်အီၤန့ၣ်
ယမၤလီၤ.(ရိၣ်း၁၈-၁၉)ဘၣ်ဆၢဒီးတၢ်ဆၢကတီၢ်လၢအလဲၤပူၤကွံၤပုၤအံၤပူၤက့ၤလၢထူလၢစ့တန့ၢ်နီတ
ဘျီလၢာ်ဘၣ်.မ့ၢ်သ့တမံၤထဲလၢပကသါပုၤနီၣ်ကွံၢ်တၢ်လၢပလီၤခံတဖၣ်ဒီးအိၣ်မူက့ၤကဒီးတၢ်အိၣ်မူအသီ
လၢန့ၣ်အသီအံၤအပူၤယုၣ်ဒီးပကစၢ်ခရံၣ်ဒီးအတၢ်အိၣ်ဖျိၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.န့ၣ်အသီအံၤမ့ၢ်တၢ်ဆၢကတီၢ်ဂ့ၢ်လၢ
ပကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်မၤသီထီၣ်ပတၢ်အိၣ်မူအိၣ်ဂဲၤဒီးတၢ်ဟံၣ်လီၤပသးလၢအဂ့ၢ်တဖၣ်လီၤ.ဘၣ်တဘၣ်ပုၤတနီၤနီၤ
ကအိၣ်ဒီးတၢ်ဟံၣ်လီၤတၢ်တီၢ်ထူအါမံၤလၢန့ၣ်သီအပူၤလၢကအိၣ်မူမၤဝဲအဂီၢ်လီၤ.လၢတၢ်မၤလိအံၤအပူၤပဟံၣ်
လီၤမိထီၣ်ခံမံၤလၢန့ၣ်သီအံၤပကမၤသကိးတၢ်အဂီၢ်လီၤ.

၁)ပကဟံၣ်ဒိၣ်ယွၤလၢတၢ်ကိးမံၤဒဲးအပူၤလီၤ..(စံး၁၆:၈)

စီၤပၤဒၤဝံးစံးဝဲ ”ယဟံၣ်လီၤယွၤလၢယမဲၣ်တထံၣ်ပီၤလီၤ” တၢ်အံၤအခိပညီမ့ၢ်ဝဲစီၤဒၤဝံးစံး
ဟံၣ်ဒိၣ်ယွၤလၢတၢ်ကိးမံၤဒဲးအပူၤလီၤ.တဘျီဖဲယကွဲဘါတၢ်ဘါတၢ်စံးဘျူးစံးဖျိၣ်လၢယဟံၣ်ပုၤဒီးခွါယၢ်ဖိတ
ဖၣ်သးဝံၣ်ထီၣ်ဝဲ ”လၢတၢ်ကိးမံၤဒဲးအပူၤဟံၣ်ဒိၣ်ယွၤတက့ၢ်” တၢ်ဘါဝံၤပုၤဟဲဟံၣ်လီၤတၢ်အိၣ်တၢ်အီၤအဆၢကတီၢ်
န့ၣ်ယမၤကဒီးပုၤသးဝံၣ်တၢ်ဖိတဖၣ်သးဝံၣ်ကဒီးအသီတဘျီဒီးပကန့ၣ်အီၤမုၢ်ဒိၣ်မးလီၤ.ပကဟံၣ်ဒိၣ်ပကစၢ်
ယွၤလၢပကျဲခဲလၢာ်လၢပအိၣ်ပဆိးတပူၤလၢလၢမုၢ်ဂ့ၢ်ဖျိၣ်ဂ့ၢ်အပူၤထီၣ်ဘိန့ၣ်တက့ၢ်.

၂)ယၢ်ဒီးယပုၤဟံၣ်ဖိပကမၤယွၤအတၢ်လီၤ.(ယိၤဂျူၤ၂၄:၁၅)

စီၤယိၤဂျူၤစံးဝဲယၢ်ဒီးယပုၤဟံၣ်ဖိပကမၤယွၤအတၢ်လီၤ.တၢ်ကတိၤအံၤဒုးန့ၢ်ပၢ်ပုၤလၢ
စီၤယိၤဂျူၤအိၣ်ဒီးတၢ်တီၢ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးတမ့ၢ်ထဲလၢအကစၢ်ဒဲးပကမၤယွၤအတၢ်ဘၣ်.မ့ၢ်ကဒုးမၤစ့ၢ်ကိးအပူၤ
ဟံၣ်ဖိပီၤဖိလၢယွၤအတၢ်မၤန့ၣ်လီၤ.မိၢ်ပၢ်ကိးဂၤဒဲးမ့ၢ်အိၣ်ဒီးတၢ်တီၢ်သ့ၣ်ဟံၣ်သးဒ်အံၤသၢပျၢၤန့ၣ်မ့ၢ်တၢ်တီၢ်
မိၢ်ပုၤလၢအဂ့ၢ်ဝဲလီၤ.

ဟံၣ်ဖိပီၤဖိလၢအမၤယွၤအတၢ်န့ၣ်ကအဲၣ်ယွၤဘါယွၤကိးဆၢကတီၢ်ဒဲးလီၤ.ဟံၣ်ဖိပီၤဖိလၢအ
မၤယွၤအတၢ်န့ၣ်ကသးအိၣ်ဟ့ၣ်ညီတၢ်မၤဘျီမၤတီၢ်န့ၣ်လီၤ.ပယၢ်ထီၣ်တလၢဘၣ်ဟံၣ်ဖိပီၤဖိလၢအမၤယွၤ
အတၢ်န့ၣ်ကမၤတၢ်အါန့ၣ်မူဒါလၢအလီၤဘၣ်အီၤလၢတၢ်မၤဆူၣ်အယိတမ့ၢ်ဘၣ်.လၢတၢ်အဲၣ်ဘၣ်ခရံၣ်ဒီးတီၢ်
န့ၢ်အတၢ်မၤလိၣ်န့ၣ်အီၤလၢလၢပုၤပုၤတုၤလၢတၢ်လၢတၢ်ပုၤတစုလီၤ.

-ဒီးယကဟ့ၣ်မၤဘျီယွၤလၢယတၢ်ဟဲန့ၣ်ဆံဆဲၣ်ပူၤတပူၤလီၤ(မးၤ၂၃:၂၃).ပကစၢ်ယုၣ်ဂျူးခရံၣ်စံးဝဲပုၤကွဲးလံာ်
ဒီးပုၤဖးရံၤရဲပုၤလီၤတၢ်ဖိသ့ၣ်ဒၢသ့ဘၣ်အဖျိၣ်လီၤ.အဂ့ၢ်ဒ်အံၤ,သုမၤဘျီဖိကဘိကဘိဒီးစးမူဒီးစံးယၤသ့ၣ်တ

ဖန်အဆံဆဲဉ်ပူတပူလီၤ. မ့မ့ၢ်တၢ်သိဉ်တၢ်သီလၢအဃၢဒိဉ်တက့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်တၢ်စံဉ်ညီဉ်, တၢ်သးကညီၤဒီးတၢ်
န့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်သုဟ်လီၤတဲာ်ကွံာ်အီၤလီၤ. တၢ်န့ၣ်တဖၣ်သုဂ့ၤမၤဒီးတၢ်အံၤတဖၣ်တဂ့ၤသုဟ်လီၤတဲာ်ကွံာ်အီၤ
ဘဉ်.

တၢ်ကတိၤလၢခံ

လၢနံဉ်သီအပူၤအံၤပကသ့ဉ်နီဉ်အိဉ်မူပတၢ်တီာ်ထူသၢမံၤလၢအမ့ၢ် ၁)ပကဘဉ်ဟ်ဒိဉ်ယွၤ
လၢတၢ်ကိးမံၤဒီးအပူၤ ၂)ယၤဒီးယပုၤဟံဉ်ဖိယကမၤယွၤအတၢ်လီၤ. ၃)ယကဟ့ၣ်မၤဘျုးယွၤလၢယတၢ်
ဟဲန့ၣ်ဆံဆဲဉ်ပူတပူလၢယွၤဘီမုၢ်အဂီၢ်လီၤ. မ်ယွၤလၢအမူဝဲပမၤအတၢ်ဆိဉ်ဂ့ၤပုၤထီဘိတက့ၢ်.